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Byrådet 
 

 

Referat fra møde 

Onsdag den 26. februar 2014 kl.  19.00 i  Byrådssalen 

 

Mødet slut kl. 21.45 

 

Venstres gruppe meddelte, at Kristian Moberg og Morten Skovgaard var fraværende af årsager, omfattet af 

styrelseslovens § 15. Som suppleanter indkaldtes Jette Christensen og Jørgen Olsen. Sidstnævnte indkaldtes 

da Henrik Broksø var forhindret i at møde, jævnfør styrelseslovens § 15, stk. 2. 

 

Dansk Folkepartis gruppe meddelte, at Pia Adelsteen var fraværende af årsager, omfattet af styrelseslovens § 

15. Som suppleant indkaldtes Inge Messerschmidt. 

 

Knud Fischer spurgte til kommunens reaktion i forbindelse med en afgørelse fra Natur- og Miljøklagenævnet i 

en sag om dræning på Venslevleddet 11. 

 

Lene Anna-Sophie Martini Asperup spurgte om tilsyn i kommunens jobcenter og socialforvaltning og forud-

sætninger for standsning af ydelser. 

 

MØDEDELTAGERE 

 

 

 

 

 

 

 

John Schmidt Andersen (V) 

Anne-Lise Kuhre (A) 

Anne-Mette Risgaard Schmidt (V) 

Emilie Tang (V) 

Hans Andersen (V) 

Jens Ross Andersen (V) 

Jesper Wittenburg (A) 

Jørgen Bech (V) 

Kasper Andersen (O) 

Kenneth Jensen (A) 

Kim Rockhill (A) 

Kirsten Weiland (A) 

Jette Christensen (V) 

Lars Jepsen-Sølvhøj (A) 

Lars Thelander Bostrøm (O) 

Jørgen Olsen (V) 

Ole Søbæk (C) 

Pelle Andersen-Harild (Ø) 

Inge Messerschmidt (O) 

Poul Henrik Hedeboe (F) 

Susanne Bettina Jørgensen (A) 

Tina Tving Stauning (A) 

Tom Lysgaard (E) 
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Journal nr.: 

024295-2013 

Sag nr.  71 

 
 

Godkendelse af dagsorden 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling:  

Bevilling:  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

 

Indstilling:  

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Godkendt. 

 

Lars Thelander Bostrøm (O), Kim Rockhill (A) og Kenneth Jensen (A) var ikke 

til stede. 
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Journal nr.: 

001164-2013 

Sag nr.  72 

 
 

Udnyttelse af låneramme på baggrund 
af regnskab 2013 

Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse § 41 og 58.  

Bekendtgørelse om kommunernes låntagning og meddelelse af garantier m.v. 

Sagsfremstilling: I sagen indstilles det, at lånemuligheden på 27,1 mio. kr. udnyttes. Lånemu-

ligheden er opgjort på baggrund af de låneberettigede udgifter i 2013. 

Kommuner kan, i henhold til lånebekendtgørelsen, optage lån i begrænset 

omfang. Lånebegrænsningen er begrundet i overordnede samfundsmæssige 

hensyn samt hensynet til fremtidige kommunalbestyrelsers handlefrihed.  

Frederikssund og mange andre kommuner har haft det som praksis at udnytte 

de lånemuligheder, der er. Dog valgte man i 2013 ikke at udnytte lånemulig-

heden på 23,4 mio. kr.  

I foråret 2014 har Frederikssund Kommune mulighed for at hjemtage et lån på 

maksimalt 27,1 mio. kr. På det korte sigt er kassebeholdningen god og lånet 

er ikke nødvendigt, men Byrådet kan alligevel vælge at hjemtage lånet af hen-

syn til det fremtidige behov for likvide midler.  

Renter og afdrag af lånet vil skønsmæssigt udgøre 2,4 mio. kr. årligt i 25 år. 

Økonomi anbefaler, at lånemuligheden udnyttes således, at kassebeholdnin-

gen styrkes af hensyn til et fremtidigt behov for likviditet.  

Redegørelse for lånemulighed 

Byrådet kan, indtil den 31. marts 2014, beslutte at optage lån på baggrund af 

de tildelte lånerammer og udgifter afholdt i regnskabsåret 2013. I givet fald 

skal lånet hjemtages senest den 30. april 2014. 
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Lånerammen kan opgøres og sammenholdes med det budgetterede som føl-

ger:  

 

Låneberettigede 

udgifter i regn-

skabsåret 2013 

Budgetteret lån-

optagelse Budget 

2014 

Lån til betaling af ejendomsskatter 6,8 
mio. 

kr. 
8,5 

mio. 

kr. 

Energibesparende foranstaltninger 6,1 
mio. 

kr. 
8,5 

mio. 

kr. 

Kvalitetsfondsprojekter:     

Overført lånedispensation fra 2012 7,3 
mio. 

kr. 
0,0 

mio. 

kr. 

Lånedispensation 2013 8,9 
mio. 

kr. 
14,0 

mio. 

kr. 

Kvalitetsfondsprojekter i alt 16,2 
mio. 

kr. 
14,0 

mio. 

kr. 

Fratrækkes rammen* -1,9 
mio. 

kr. 
0,0 

mio. 

kr. 

I alt 27,1 
mio. 

kr. 
31,0 

mio. 

kr. 

* Lån til reparation af varmesystem på De tre Ege i 2012 samt garanti for 

lån til 
 

Jægerspris Kraftvarmeværk i 2013     

 

Alt ialt er der således , indtil udgangen af april 2014, mulighed for at hjemtage 

lån på 27,1 mio. kr. vedrørende lånerammen for 2013. Det er 3,9 mio. kr. 

mindre end budgetteret. 

Nedenfor er de enkelte låneberettigede områder gennemgået: 

Lån til betaling af ejendomsskatter 

Kommunen har mulighed for at genbelåne de nettoudlæg, kommunen har ved 

at finansiere borgernes lån til betaling af ejendomsskatter. I 2013 blev der 

ydet lån til borgerne for netto 6,8 mio. kr. Ultimo 2013 er kommunens samle-

de tilgodehavende hos borgerne til betaling af ejendomsskatter 122,2 mio. kr. 

Energibesparende foranstaltninger 

Det er muligt at optage lån til foranstaltninger, som følger bygningsreglemen-

tets energikrav til eksisterende byggeri. I 2013 blev der foretaget energibespa-
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rende foranstaltninger for 6,1 mio. kr.  

 

Kvalitetsfondsmidler 

Opgørelse af de faktisk afholdte anlægsudgifter på kvalitetsfondsområderne 

giver mulighed for at låne 16,2 mio. ker. Heraf er 8,9 mio. kr. fra den tildelte 

ramme for 2013 og 7,3 mio. kr. er overført låneramme fra 2012. Den tildelte 

ramme for 2013 var på 14,0 mio. kr. og blev meddelt af Økonomi- og Inden-

rigsministeriets i brev af 31. august 2012. Tildelingen skete på baggrund af 

forventede anlægsudgifter på 61,5 mio. på kvalitetsfondsområderne. Den 

overførte låneramme fra 2012 blev meddelt i brev af 26. marts 2013. De fak-

tisk afholdte anlægsudgifter på kvalitetsfondsområderne i 2013 var mindre 

end det var forudsat ved tildeling af lånerammerne, hvorfor lånedispensatio-

nerne er mindre end den tildelte ramme.  

Bevilling: Udgiftsbevilling i 2014 på 3,54 mio. kr. 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Låntagningen er 3,9 mio. kr. mindre end budgetteret (mindreindtægt). De 

afledte renter og afdrag af den mindre låntagning udgør 0,36 mio. kr. (min-

dreudgift) 

Indstilling: Økonomichefen indstiller, at Økonomiudvalget overfor Byrådet anbefaler, at: 

1. Lånerammen for 2013 på 27,1 mio. kr. udnyttes.  

2. Der meddeles en tillægsbevilling til budget 2014 på 3,54 mio. kr. 

(mindreindtægt).  

Tidligere beslutninger: Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 19. februar 2014 

For indstillingen stemmer John Schmidt Andersen (V), Hans Andersen (V), Pia 

Adelsteen (O), Tina Tving Stauning (A) og Poul Henrik Hedeboe (F). 

 

Imod stemmer Ole Søbæk (C)  

 

Indstillingen anbefales. 

 

Kim Rockhill (A) var ikke til stede. 

Beslutninger: For Økonomiudvalgets indstilling stemte Anne-Lise Kuhre (A), Jesper Witten-

burg (A), Kirsten Weiland (A), Lars Jepsen-Sølvhøj (A), Susanne Bettina Jør-

gensen (A), Tina Tving Stauning (A), Tom Lysgaard (E), Poul Henrik Hedeboe 

(F), Lars Thelander Bostrøm (O), Kasper Andersen (O), Inge Messerschmidt 

(O), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V), Emilie Tang (V), Hans Andersen (V), 

Jens Ross Andersen (V), John Schmidt Andersen (V), Jørgen Bech (V), Jette 

Christensen (V) og Jørgen Olsen (V). 
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Imod stemte Ole Søbæk (C) og Pelle Andersen-Harild (Ø). 

 

Indstillingen godkendt. 

 

Kim Rockhill (A) og Kenneth Jensen (A) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

002817-2014 

Sag nr.  73 

 
 

Etablering af borgerrådgiverfunktion 

Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse § 65 e.  

Sagsfremstilling: Borgmesteren har anmodet administrationen om at udarbejde et forslag til 

etablering af en borgerrådgiverfunktion til Økonomiudvalgets stillingtagen. 

En borgerrådgiver har grundlæggende til opgave at påse, at den kommunale 

administration fungerer i overensstemmelse med lovgivningen, med god for-

valtningsskik og med de retningslinjer, som Byrådet har fastsat. Desuden vil 

en borgerrådgiver ofte varetage vejlednings- og rådgivningsfunktioner i for-

hold til såvel borgere som andre ansatte i den kommunale administration. 

Borgerrådgiverfunktionen kan etableres på to forskellige måder: Enten som en 

"formel" borgerrådgiver efter styrelseslovens § 65 e, eller som en del af den 

kommunale administration.  

Hvis funktionen etableres efter styrelseslovens § 65 e, skal bestemmelse her-

om optages i kommunens styrelsesvedtægt, og borgerrådgiveren skal ansæt-

tes og afskediges direkte af Byrådet. Desuden fremgår det af styrelseslovens § 

65 e, stk. 3, at borgerrådgiverfunktionen ikke henhører under borgmesterens 

øverste daglige ledelse af kommunens administration, og af stk. 4, at borger-

rådgiverfunktionen kun kan varetage opgaver vedrørende rådgivning og vej-

ledning af borgere og vedrørende tilsyn med kommunens administration. 

Funktionen kan i den henseende sammenlignes med kommunens revision, 

som også er uafhængig af den øvrige kommunale administration. 

Hvis funktionen etableres som en del af den kommunale administration vil den 

ikke opnå samme formelle uvildighed. Til gengæld vil det være muligt at kom-

binere funktionen med andre funktioner i kommunen. Erfaringer fra andre 

kommuner indikerer, at der næppe vil være en opgavemængde i Frederiks-

sund Kommune, der kan berettige ansættelse af en borgerrådgiver på fuld tid, 

hvorfor det vil være hensigtsmæssigt, hvis funktionen kan tillægges andre 

opgaver også. 

Byrådssekretariatet er p.t. ved at ansætte en jurist, der skal varetage sekreta-

riatsbetjeningen af beboerklagenævnet og huslejenævnet for Frederikssund og 

Egedal Kommuner. Stillingen er ledig, da den medarbejder, som har bestridt 

opgaven hidtil, er gået på pension. Stillingen har hidtil været en fuldtidsstilling, 

men pga. faldende sagsmængde og nylige digitaliseringstiltag, er det forvent-

ningen, at opgaven fremover kan løses på halv tid. I stillingsopslaget er det 

derfor anført, at arbejdet "primært" består i sekretariatsbetjening af husleje- 

og beboerklagenævnet. Hensigten har været, at den jurist, som ansættes, 
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også skulle løse andre juridiske opgaver i byrådssekretariatet, idet der er stor 

efterspørgsel efter juridisk bistand fra kommunens forskellige afdelinger og 

institutioner. 

En kombination af borgerrådgiverfunktionen og sekretariatsbetjeningen af 

husleje- og beboerklagenævnet forekommer imidlertid oplagt, idet nævnene 

er uafhængige organer, og der derfor tilstræbes maksimal uafhængighed og 

selvstændighed i sekretariatsbetjeningen af nævnene. Det vil derfor være 

muligt at etablere en borgerrådgiverfunktion, som er en del af den kommunale 

administration og med en passende ansættelsesgrad, samtidig med, at der 

opretholdes en reel "afstand" til den øvrige kommunale administraion. 

Bevilling: Ingen, idet opgaven foreslås løst inden for eksisterende økonomiske rammer. 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomiafdelingen har ikke yderligere bemærkninger til sagen. 

Indstilling: Sekretariats- og udviklingschefen indstiller til Økonomiudvalget, at: 

1. Der etableres en borgerrådgiverlignende funktion i byrådssekretariatet 

i kombination med den ledige stilling som jurist til Huslejenævnet og 

Beboerklagenævnet. 

2. Sagen fremsendes til orientering for Byrådet. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 19. februar 2014 

Tina Tving Stauning foreslår, at borgerrådgiverfunktionen etableres som en 

selvstændig funktion i henhold til styrelseslovens § 65 e. 

 

For stemmer Tina Tving Stauning (A) og Kim Rockhill (A). 

 

Imod stemmer John Schmidt Andersen (V), Hans Andersen (V), Pia Adelsteen 

(O), Ole Søbæk (C) og Poul Henrik Hedeboe (F). 

 

Forslaget forkastet. 

 

Den administrative indstilling er herefter godkendt enstemmigt. 
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Beslutninger: Pelle Andersen-Harild (Ø) foreslog, at ansættelsen sættes i bero, og at mulig-

hederne for at ansætte en borgerrådgiver efter styrelseslovens § 65e i samar-

bejde med andre kommuner undersøges, hvorefter sagen genoptages i Byrå-

det. 

 

For stemte Pelle Andersen-Harild (Ø). 

 

Imod stemte Kirsten Weiland (A), Susanne Bettina Jørgensen (A), Ole Søbæk 

(C), Tom Lysgaard (E), Poul Henrik Hedeboe (F), Kasper Andersen (O), Lars 

Thelander Bostrøm (O), Inge Messerschmidt (O), Anne-Mette Risgaard 

Schmidt (V), Emilie Tang (V), Hans Andersen (V), Jens Ross Andersen (V), 

John Schmidt Andersen (V), Jørgen Bech (V), Jette Christensen (V) og Jørgen 

Olsen (V) 

 

Anne-Lise Kuhre (A), Jesper Wittenburg (A), Lars Jepsen-Sølvhøj (A) og Tina 

Tving Stauning (A) undlod at stemme. 

 

Økonomiudvalgets beslutning fastholdes således. 

 

Kim Rockhill (A) og Kenneth Jensen (A) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

005271-2013 

Sag nr.  74 

 
 

Nationalpark - Skjoldungelandet, be-
styrelse og styregruppe 

Lovgrundlag: Bek af lov om Nationalparker 533 af 2007. 

Sagsfremstilling: Nationalparkens styregruppe og bestyrelse indstiller, at Kommunalbestyrelsen 

anmoder miljøministeren om at igangsætte en proces, der fører til fremlæg-

gelse af forslag til bekendtgørelse om en nationalpark som beskrevet i ”Forslag 

til Nationalpark Skjoldungernes Land, februar 2014”.  

Indstillingen anbefales af en samlet styregruppe på nær Gefions repræsen-

tant. Mindretalsudtalelse fra Gefion fremgår af bilag. På det efterfølgende be-

styrelsesmøde tiltrådte en samlet bestyrelse indstillingen. 

Nationalparksprojektet har fremsendt nedenstående beskrivelse af historikken 

og baggrunden for styregruppens anbefaling:  

Nationalpark Skjoldungernes Land 

I 2004 besluttede de daværende Hvalsø, Lejre, Bramsnæs, Roskilde og Gund-

sø kommunalbestyrelser samt Roskilde Amt at undersøge mulighederne for at 

danne en nationalpark. Allerede i 2005 indsendtes til miljøministeren national-

parkforslaget Det Kulturhistoriske Landskab på Roskilde- og Lejreegnen. Folke-

tinget udvalgte imidlertid fem andre nationalparkprojekter, hvoraf de tre er 

realiseret.  

De nydannede kommuner Roskilde og Lejre etablerede i perioden 2009-2012 

et nationalparks demonstrationsprojekt, Skjoldungelandet. Det mundede ud i 

et nyt forslag til nationalpark, som i magasinform blev omdelt til samtlige 

61.000 husstande i Roskilde og Lejre kommuner. Der gennemførtes 22 debat-

arrangementer om nationalparken. Kommunalbestyrelserne indsendte forsla-

get til miljøministeren med deres anbefaling. I december 2012 meddelte mil-

jøministeren med støtte fra en enig forligskreds, at kommunerne kunne ind-

sende en endelig ansøgning, idet området havde de kvaliteter, der kræves af 

en nationalpark. 

Frederikssund Kommune blev inddraget i processen, da der var gensidig inte-

resse i at medtage områder omkring Selsø. I marts 2013 dannedes en lods-

ejerforeningen i området, og for første gang i nationalparkprocessen hørtes nu 

ganske kritiske røster. Mange lodsejere var blevet bekymrede for mulige sene-

re restriktioner og ændringer i loven, øget færdsel i landskabet m.v. Styre-

gruppen besluttede derfor at udvide antallet af lodsejerrepræsentanter i styre-
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gruppen fra 2 til 6, og ad fire omgange er processen blevet forlænget med i 

alt 10 måneder. 

Den udvidede styregruppe enedes i august 2013 om et revideret forslag til 

nationalpark. Det blev sendt i høring, og nye borgermøder og lodsejermøder 

blev holdt. Mens der kunne konkluderes opbakning blandt borgerne, kunne 

der konstateres en fortsat modstand blandt mange lodsejere. Efter yderligere 

afklaringer fra Miljøudvalgets, miljøministerens, Naturstyrelsens og kommu-

nernes sider, endnu to lodsejermøder samt yderligere beslutninger i styre-

gruppen, anbefaler styregruppen nærværende forslag til nationalpark til de tre 

kommunalbestyrelser.  

Undervejs i forløbet er det fra ministerens side præciseret, at lovens krav om 

lokal opbakning i denne fase betyder opbakning i kommunalbestyrelserne. 

Ministerens forslag til nationalpark vil bygge på det forslag, der nu foreligger, 

og bekendtgørelsen om nationalparken skal i offentlig høring i mindst 16 uger. 

I den fase vil det blive afklaret, om der også er den fornødne opbakning i be-

folkningen, herunder blandt lodsejerne til det faktiske forslag.  

Nationalparkforslaget 

Nationalparkloven bygger på den grundlæggende forudsætning, at lovgivnin-

gen og forvaltningspraksis indenfor en nationalpark er den samme, som gæl-

der udenfor. Endvidere gælder, at en nationalpark ikke har myndighedsfunkti-

oner eller tvangsmidler, og at alle dens projekter alene kan gennemføres ved 

frivillige aftaler med lodsejerne, herunder om betaling.  

I nationalparkforslaget er beskrevet, at hvis disse præmisser såvel som, de 

grundlæggende principper i hele nationalparkoplægget, sidenhen på væsentli-

ge punkter måtte tilsidesættes af Folketinget eller af den kommende national-

parkbestyrelse, så skal der kunne tages fornyet stilling til nationalparkens fort-

satte opretholdelse. Loven nævner en nedlæggelse som en mulighed og fast-

slår, at der i så fald skal gennemføres en procedure, der svarer til oprettelses-

proceduren, dvs. med offentlig høring m.v.  

Miljøministeren udpeger den kommende bestyrelsesformand. Den samlede 

styregruppe har besluttet at ville anbefale en lodsejer som formand for den 

kommende nationalparkbestyrelse. Med denne beslutning, og med det ad to 

omgange reviderede nationalparkforslag har lodsejerforeningens bestyrelse 

anbefalet nationalparken overfor foreningens medlemmer, hvor et flertal nu 

bakker op om nationalparkforslaget.  

Ved fremsendelse af det foreslåede ”Forslag til Nationalpark Skjoldungernes 

Land, februar 2014” medsendes til ministeriet to faglige notater som supple-

ment, opdatering og erstatning for tilsvarende dokumenter indsendt i 2005: Et 

notat om ”Eksisterende naturværdier, november 2013” og et notat om ”Grøn 

struktur, eksisterende naturindhold, april/oktober 2013”. Disse er efter fore-



 

 

13 / 38 

tagne korrektioner i enighed taget til efterretning af nationalparkens styre-

gruppe. Notaterne ligger på sagen i kommunerne.  

Nationalparkens styregruppe oplyser nedenstående om økonomien i projektet: 

At der for en nationalpark ikke er krav om kommunal medfinansiering. En 

nationalpark modtager til naturprojekter, formidling og administration m.v. et 

årligt bloktilskud fra staten på pt. 7,5 millioner kroner, hvortil erfaringsmæssigt 

kommer betragtelige donationer fra andre fonde m.v. En nationalpark er et 

stærkt brand, også internationalt, og parken forventes at kunne bidrage posi-

tivt til den lokaløkonomiske udvikling. 

 

En nationalpark etableres formelt som en selvstændig fond ved udstedelsen af 

ministerens bekendtgørelse herom. I bekendtgørelsen opsummeres ganske 

kort parkens overordnede formål om natur, kulturhistorie, friluftsliv, erhvervs-

udvikling m.v. Hver deltagende kommune har en plads i en nationalparks be-

styrelse, som danner et netværkssamarbejde mellem de interesseorganisatio-

ner, der har hver deres interesser i landskabets beskyttelse, benyttelse og 

udvikling. En nationalpark bemandes typisk af et lille fagligt sekretariat, hvortil 

kommer et større antal frivillige og timelønnede guides. Der etableres senere 

et eller flere formidlingscentre.  

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 

Indstilling: Direktøren for Teknik, Miljø og Erhverv indstiller, at Økonomiudvalget over for 

Byrådet anbefaler, at: 

1. Byrådet anmoder miljøministeren om at igangsætte en proces, der fø-

rer til fremlæggelse af forslag til bekendtgørelse om en nationalpark, 

som beskrevet i ”Forslag til Nationalpark Skjoldungernes Land, februar 

2014”.  

2. Byrådet over for ministeren anbefaler, at den kommende formands-

post for Nationalparkens bestyrelse besættes af en lodsejer.  

Tidligere beslutninger: Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 19. februar 2014 

Anbefales. 
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Beslutninger: For Økonomiudvalgets indstilling stemte Anne-Lise Kuhre (A), Jesper Witten-

burg (A), Kirsten Weiland (A), Lars Jepsen-Sølvhøj (A), Susanne Bettina Jør-

gensen (A), Tina Tving Stauning (A), Ole Søbæk (C), Tom Lysgaard (E), Poul 

Henrik Hedeboe (F), Kasper Andersen (O), Lars Thelander Bostrøm (O), Inge 

Messerschmidt (O), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V), Emilie Tang (V), Hans 

Andersen (V), John Schmidt Andersen (V), Jørgen Bech (V), Jette Christensen 

(V) og Jørgen Olsen (V). 

 

Imod stemte Pelle Andersen-Harild (Ø). 

 

Jens Ross Andersen (V) undlod at stemme. 

 

Indstillingen tiltrådt. 

 

Pelle Andersen-Harild (Ø) stemmer imod, da han ønsker, at formanden skal 

have en historisk / arkæologisk viden.  

 

Kim Rockhill (A) og Kenneth Jensen (A) var ikke til stede. 

 

Bilag:  Bestyrelsesmøde d  10  februar 2014 REFERAT 

 Eksisterende naturværdier november 2013 II 

 Biomedia Grøn struktur i landskabet omkring Skjoldungelandet_20130430 

 Gefion mindretalsindstilling 

 styregruppemøde d  10  februar 2014 REFERAT 

 Skjoldungernes Land  forslag til Nationalpark Februar 2014, rev 11.07 

 

 

1952795.pdf
1952797.pdf
1952796.pdf
1952798.pdf
1952800.pdf
1957047.pdf
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Journal nr.: 

023373-2013 

Sag nr.  75 

 
 

Ansøgning om kommunal andel i nyt 
EUDP-støttet projekt i Vinge 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: EUDP (Energistyrelsens Udviklings og Demonstrations Projekt) projekterne har 

bl.a. til formål at medvirke i en synliggørelse af Vinge for derved at tiltrække 

flest mulige betydende aktører i markedet ved opførelsen af Vinge. Som led 

heri er Vinge bl.a. markedsført over for Energistyrelsen, Klima-, Energiministe-

ren, Energinet.dk m.fl., og søges nu som dansk repræsentant indføjet i et nyt 

IEA-projekt: ”Solenergi og byplanlægning”. 

 

Som en del af udviklingen af Vinge, blev der i 2012/13 gennemført et EUDP-

støttet projekt der undersøgte hvordan fremtidens by kunne energiforsynes. 

Udgangspunktet var, at nuværende og fremtidige krav til isolering, bæredygti-

ge energiforsyninger, transport osv. ikke nødvendigvis skulle gennemføres ud 

fra nuværende normer, men i stedet skulle sammentænkes med nye løsninger 

og udviklingen af Vinge fra dag 1. Projektet resulterede bl.a. i en anbefaling 

om. at Vinge ikke nødvendigvis skulle have et fjernvarmenet med dertil høren-

de investeringsbehov, men at energiforsyningen kunne være udelukkende 

elektrisk baseret.  

 

Nu er udviklingen af Vinge nået et spadestik dybere med Søkvarteret, og der 

ønskes gennemført et nyt EUDP-støttet energiprojekt, der forholder sig til, 

hvordan anbefalingerne fra det foregående projekt kan føres ud i livet. Det 

indbefatter bl.a, at der tages stilling til, hvordan fremtidens elnet kan rumme 

udsving pga. omstillingen til bæredygtige vedvarende energikilder. Det er så-

ledes ikke nok på nationalt plan kun at arbejde for en bæredygtig elprodukti-

on, men der skal også tages stilling til hvordan fremtidens elnet skal kunne 

håndtere de udsving som f.eks. vindenergi medfører. Det er i denne optik, at 

Vinge er interessant, da der her er mulighed for at skabe et elnet med fleksibi-

litet i elforsyning og –forbrug, der er dimensioneret til fremtidens behov, og 

som en del af et bæredygtigt overordnet elnet.  

 

Der findes allerede projekter, der arbejder med bæredygtige energiløsninger. 

Dette nye EUDP-projekt skal samle erfaringer fra nogle af disse, og skabe et 

sammenhængende billede af, hvordan de kan koordineres i fremtidens by. Et 

godt eksempel på dette er Svalinbyggeriet i Roskilde. Her er 20 rækkehuse 

blevet udviklet af private, baseret på bæredygtige løsninger, som også er øko-

nomisk rentable. Dette projekt skal vise, hvordan f.eks. et Svalinbyggeri vil 
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kunne indgå i Vinge med mange andre lignende byggerier, og hvordan disse 

kan bidrage til gøre Danmark uafhængig af fossile brændsler i 2035.  

 

Nye teknologier i sig selv er ikke nok for at kunne bidrage til energiændringer-

ne i vores samfund. Det er også nødvendigt at se nærmere på, hvordan de 

kan indgå i almindelige menneskers hverdag. Der er tit forskelle på modelbe-

regninger og virkeligheden, og der ligger derfor en meget værdifuld viden i, 

hvordan fremtidens byggerier bliver brugt af fremtidens brugere, allerede i 

dag. Projektet vil derfor også have en frivillig antropologisk undersøgelse i, 

hvordan de kommende beboere i Vinge reelt set bruger nye teknologier og 

muligheder. Dette kan f.eks. kombineres med ”home automation”, hvor bru-

gerne har mulighed for at styre energiforbruget i huset, således at vaskema-

skinen kører når elpriserne er lavest, eller at der ikke altid er 23 grader varmt, 

men kun når der er behov for det. Det vil sige tiltag, der sikrer et lavere elfor-

brug, samtidigt med, at det som minimum sikrer den samme komfort, som vil 

forekomme med almindelige løsninger.  

Vinge, skal gennem projektet fungere som udstilling for regeringens ”Smart 

Grid-Strategi”, og deltager i Klima-, Energi-og Bygningsministeriets ”Smart 

Energy Pilot-partnerskab". 

 

Så ikke mindst på grund af ovennævnte nationale interesser i dette projekt, 

ønskes projektet gennemført med støtte fra staten igennem EUDP puljerne. 

Det er således tanken at der skal kunne etableres showcase byggerier, som 

kan danne præcedens for fremtidens byggerier i Vinge og Danmark generelt. 

Et frivilligt måleprogram skal samle viden fra de nye byggerier og sikrer at 

læringen danner udgangspunktet for de efterfølgende byggerier i Vinge.  

 

 

Foruden de energitekniske og antropologiske vinkler i projektet, skal der også 

sikres en økonomisk forankring i virkeligheden. Dette skal sikre, at Frederiks-

sund Kommune kan sætte overliggeren højt hvad angår bæredygtighed, sam-

tidigt med at det er muligt at realisere ambitionerne om en levende og tæt by. 

Projektet har en samlet ramme på 7-10 mio. kr., hvoraf Frederikssund Kom-

mune vil bidrage med 600.000 kr., fordelt over 3 år, samt medarbejdertimer.  

Projektet er afhængigt af en statslig medfinansiering igennem EUDP-midlerne. 

Der er ansøgningsfrist den 4. marts 2014. 

Foreløbig projektbeskrivelse og sammenfatning af nu afsluttet EUDP-projekt er 

vedlagt som bilag.  

Bevilling: Der søges om frigivelse af en anlægsbevilling på 600.000 kr. til afholdelse af 

omkostninger ved projektet EUDP Fase 2.  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 
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Indstilling: Direktøren for Teknik, Miljø og Erhverv indstiller, at Teknisk Udvalg over for 

Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Der meddeles frigivelse af en anlægsbevilling på 600.000 kr. til afholdelse 

af omkostninger ved projektet EUDP Fase 2, finansieret af den afsatte an-

lægsramme til Vinge.  

Tidligere beslutninger: Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 19. februar 2014 

Anbefales. 

Beslutninger: Tiltrådt. 

 

Kim Rockhill (A) og Kenneth Jensen (A) var ikke til stede. 

 

Bilag:  Bilag 1_Foreløbig projektbeskrivelse 

 Bilag 2 EUDP-Sammenfatning 

 

 

1953024.pdf
1953078.pdf
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Journal nr.: 

002569-2014 

Sag nr.  76 

 
 

Digital post borgere - fritagelse m.v. 

Lovgrundlag: Lov nr. 528 af 11/06/2012 Lov om Offentlig Digital Post. 

Bek.nr. 1535 af 18/12/2013 Bekendtgørelse om ikrafttræden af § 3, stk. 1 i lov 

om Offentlig Digital Post. 

Bek.nr. 1553 af 18/12/2013 Bekendtgørelse om fritagelse af fysiske personer 

fra tilslutning til Offentlig Digital Post m.v. 

Sagsfremstilling: Som led i udmøntningen af den fællesoffentlige digitaliseringsstrategi 2011-15 

har Folketinget i juni 2012 vedtaget Lov om Offentlig Digital Post. Som følge 

heraf bliver det fra 1. november 2014 obligatorisk for alle personer, der er 15 

år eller derover, og som har bopæl eller fast ophold i Danmark, at være tilslut-

tet Offentlig Digital Post. 

Efter bekendtgørelse nr. 1553 kan en person fritages fra tilslutning til Digital 

Post, hvis pågældende personligt møder op og underskriver en erklæring om 

at være omfattet af mindst én af de fritagelsesgrunde, der nævnes i §3, stk. 

1, nr. 1-8. Byrådet træffer afgørelse om fritagelse på baggrund af erklærin-

gen. Inden da skal der ydes hjælp og vejledning med henblik på, at personen 

bliver i stand til at tilgå sin post i Digital Post i stedet for at blive fritaget. En 

fritagelse registreres elektronisk i Digital Post og er gældende indtil den 1. 

november i det 2. kalenderår efter registreringen. Herefter skal der indgives 

fornyet anmodning om fritagelse, med mindre man har opnået permanent 

fritagelse. 

Hvis der på det tidspunkt, hvor en fritagelse bliver registreret, er uåbnet post i 

personens digitale postkasse, oplyser Byrådet personen om det. Byrådet har 

ikke adgang til personens digitale postkasse og kan derfor ikke oplyse omfan-

get af uåbnet post, dets indhold eller hvilke myndigheder, der har afsendt 

digital post til personen. Hvis personen eller dennes repræsentant ønsker det, 

kan Byrådet sikre at den uåbnede post bliver sendt videre til personens folke-

registeradresse via en fjernprintløsning.  

Alle offentlige afsendere modtager automatisk oplysning om, hvilke personer, 

der er tilsluttet Digital Post. Hvis en person ikke er tilsluttet Digital Post, skal 

afsenderen sørge for, at posten sendes til den pågældende som papirpost eller 

på anden vis. 

En person, der er tilsluttet Digital Post, kan tildele en anden læseadgang til 

post i den digitale postkasse. Der kan gives adgang til både fysiske og juridi-

ske personer.  
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Post, der er leveret i Digital Post, kan kun slettes af den pågældende. Der 

gælder særlige regler hvis personen dør. 

Anmodning om fritagelse og anmodning om læseadgang kan indgives fra 1. 

marts 2014, men får tidligst virkning fra den 1. november 2014. 

Digitaliseringsstyrelsen har i vinteren 2013 kørt en samlet kampagne for hhv. 

de obligatoriske selvbetjeningsløsninger pr. 1. december 2013 og for Digital 

Post. Derudover forventes styrelsen at køre en kampagne alene for Digital 

Post i efteråret 2014, og at Digital Post igen vil være en del af den fællesof-

fentlige kampagne for obligatoriske selvbetjeningsløsninger i slutningen af 

2014.  

Det er også aftalt, at kommunerne skal sende underretningsbreve til borgerne 

forud for overgangen til Obligatorisk Digital Post. Der skal udsendes underret-

ningsbreve til følgende grupper: 

1. Borgere, der ikke er tilmeldt Digital post (sendes som fysisk brev).  

2. Borgere, der er tilmeldt Digital post, men ikke tilmeldt for alle myndig-

heder (sendes som fysisk brev).  

3. Borgere, der er tilmeldt alt i Digital post (kan sendes som Digital post). 

Selve indholdet af brevene koordineres mellem KL, kommunerne og Digitalise-

ringsstyrelsen. 

Kommunen er kompenseret for udgifterne til administration af fritagelser og 

læseadgange, samt udsendelse af underretningsbreve via Økonomiaftalen 

2013. 

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger. 

Indstilling: IKT og Digitaliseringschefen indstiller over for Økonomiudvalget, at: 

1. Borgerservice bemyndiges til, indenfor rammerne af lovgivningen, at 

råde og vejlede, samt forestå sagsbehandling af eventuelle anmodnin-

ger om fritagelse, læseadgange m.v.  

2. Fysiske personer, der ønsker at søge fritagelse eller tildele læsead-

gang, henvises til Borgerservice. 
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Tidligere beslutninger: Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 19. februar 2014 

Godkendt. 

Beslutninger: Taget til efterretning. 

 

Kim Rockhill (A) og Kenneth Jensen (A) var ikke til stede. 
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Journal nr.: 

011654-2013 

Sag nr.  77 

 
 

Folkeskolereform 

Lovgrundlag: Folkeskoleloven. 

Sagsfremstilling: Orientering omkring høring om ny ressourcemodel og organisering af fritidstil-

buddet. 

Som en del af arbejdet med at forberede folkeskolereformen er der udarbejdet 

et forslag til en ny ressourcetildelingsmodel for skolerne. 

 

Endvidere er der udarbejdet et forslag, som indeholder 4 forskellige modeller 

for, hvordan fritidstilbuddet fremadrettet skal organiseres i Frederikssund 

Kommune. 

 

Begge forslag er gennemgået for skolelederne på skoleledermødet den 22. 

januar 2014.  

 

Forslagene sendes samlet til høring med svarfrist den 27. februar 2014. På 

Uddannelsesudvalgets næste møde den 3. marts 2014 vil høringssvarene fore-

ligge, så de kan indgå i udvalgets behandling af de to forslag.  

 

Materialet vil blive gennemgået på mødet. 

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger. 

Indstilling: Direktøren for Opvækst, Uddannelse og Kultur indstiller, at Uddannelsesudval-

get over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Orienteringen tages til efterretning. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Uddannelsesudvalget, Mandag den 03. februar 2014 

Anbefales.  

 

Udvalget anmoder administrationen om at udarbejde et notat, der kort rede-

gør for de samarbejds-/inddragelsesfora, herunder mødeaktivitet m.v. - mel-

lem ledelse og medarbejdere samt administration og faglige organisationer - 

der er etableret i forbindelse med implementeringen af skolereformen. 
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Notatet sendes til udvalget og Byrådet, når det er udarbejdet. 

 

Pelle Andersen-Harild (Ø) var ikke til stede. 

 

Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 19. februar 2014 

Anbefales. 

Beslutninger: Taget til efterretning. 

 

Kim Rockhill (A) og Kenneth Jensen (A) var ikke til stede. 

 

Bilag:  Forslag til modeller for organisering af fritidsdelen i Frederikssund Kommu-

ne_endelig 

 Notat_Organisering af fritidsdelen i relation til skolereformen endelig udga-

ve 

 Høringsnotat januar 2014 - Folkeskolereformen - Ressourcetildeling på 

almenområdet 

 

 

1931465.pdf
1931465.pdf
1931460.pdf
1931460.pdf
1931581.pdf
1931581.pdf
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Journal nr.: 

022280-2013 

Sag nr.  78 

 
 

Kommuneplantillæg nr. 004 for en 
parcelhusbebyggelse ved Snogekær 

Lovgrundlag: Planloven 

Lov om miljøvurdering af planer og programmer 

Sagsfremstilling: Plan- og Udviklingsudvalget besluttede på møde den 9. oktober 2013 at igang-

sætte udarbejdelsen af et nyt lokalplanforslag for en storparcel beliggende i 

Snogekær - et boligområde i Jægerspris. Lokalplanen skal give mulighed for 

åben/lavt boligbyggeri. Det har efterfølgende vist sig nødvendigt også at ud-

arbejde et kommuneplantillæg for området, idet kommuneplanens rammebe-

stemmelser hidtil alene har åbnet op for tæt/lavt boligbyggeri i det nye lokal-

planområde. 

Forslag til kommuneplantillæg nr. 004 (bilag 1) definerer derfor en ny ramme: 

B6.16, der giver mulighed for åben/lav boligbebyggelse i rammeområdet. Øv-

rige bestemmelser er identiske med de rammebestemmelser, der danner 

grundlag for det omliggende kvarterer omfattet af kommuneplanrammerne 

B.6.7 og B6.1. 

Screeningen for pligt til miljøvurdering af tillæg nr. 04 til kommuneplanen har 

været i høring i perioden 9. januar 2014 til og med den 24. januar 2014. Kon-

klusionen på screeningen er, at planen ikke indebærer, at der skal gennemfø-

res en miljøvurdering (se venligst bilag 2 i sag om lokalplanforslag nr. 064 ). 

På den baggrund anbefales det, at tillæg nr. 04 til kommuneplanen fremlæg-

ges til offentlig høring i 8 uger jævnfør planlovens bestemmelser.  

Bevilling:  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 

Indstilling: Direktøren for Teknik, Miljø og Erhverv indstiller, at Teknisk Udvalg over for 

Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Forslag til kommuneplantillæg nr. 04 fremlægges til offentlig høring i 8 

uger jævnfør planlovens bestemmelser.  

2. Der foretages ikke en miljøvurdering. 
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Tidligere beslutninger: Beslutning i Teknisk Udvalg, Onsdag den 12. februar 2014 

Anbefales.  

 

Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 19. februar 2014 

Anbefales. 

Beslutninger: Tiltrådt. 

 

Kim Rockhill (A), Kenneth Jensen (A) og Ole Søbæk (C) var ikke til stede. 

 

Bilag:  Bilag 1 - forslag til kommuneplantillæg nr. 04 

 bilag 2 - miljøscreening kptillæg 004 og lp 064 

 

 

1932598.pdf
1932514.pdf
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Journal nr.: 

018299-2013 

Sag nr.  79 

 
 

Lokalplanforslag nr. 064 for en parcel-
husbebyggelse ved Snogekær i Jægers-
pris 

Lovgrundlag: Planloven  

Lov om miljøvurdering af planer og programmer 

Sagsfremstilling: Plan- og Udviklingsudvalget besluttede på møde den 9. oktober 2013 at igang-

sætte udarbejdelsen af et nyt lokalplanforslag som ændrer en storparcel be-

liggende i Snogekær - et tæt/lav - åben/lavt boligområde i Jægerspris til en 

parcelhusbebyggelse. 

Hele boligområdet blev oprindelig lokalplanlagt i 2004. Den parcel, som nær-

værende lokalplanforslag omhandler, blev udlagt til 21 tæt/lav-boliger. På 

grund af manglende efterspørgsel har kvarteret ikke kunne realiseres. Davæ-

rende investor gik konkurs, og parcellen er overtaget af en lokal developer. Da 

markedet for parcelhusgrunde er i vækst, ønskes det aktuelle område i stedet 

anvendt til åben/lav-parceller. 

Lokalplanforslag nr. 064 (bilag 1) åbner mulighed for 9 parcelhusgrunde grup-

peret omkring en blind privat fællesvej. Da hele Snogekær-området er næsten 

fuldt udviklet, ønsker developer at indpasse den kommende bebyggelse i den 

eksisterende helhed, hvad angår grundstørrelser, hustyper og materialevalg. 

Da de lokalplaner, der danner grundlag for det omliggende kvarterer: lokalplan 

nr. 77 og 77A, begge åbner mange muligheder på disse områder, gives be-

byggelsen i lokalplanforslag nr. 064 tilsvarende muligheder. 

Screeningen for evt. pligt til miljøvurdering af lokalplanforslaget har været i 

høring i perioden 9. januar 2014 til og med den 24. januar 2014. Konklusionen 

på screeningen er, at planen ikke indebærer, at der skal gennemføres en mil-

jøvurdering (bilag 2). 

På den baggrund anbefales det, at lokalplanforslag nr. 064 fremlægges til 

offentlig høring i 8 uger jævnfør planlovens bestemmelser.  

Bevilling:  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 
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Indstilling: Direktøren for Teknik, Miljø og Erhverv indstiller, at Teknisk Udvalg over for 

Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Lokalplanforslag nr. 064 for et åben - lavt boligområde ved Snogekær 

i Jægerspris fremlægges til offentlig høring i 8 uger jævnfør planlo-

vens bestemmelser.  

2. Der foretages ikke en miljøvurdering. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Teknisk Udvalg, Onsdag den 12. februar 2014 

Anbefales.  

 

Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 19. februar 2014 

Anbefales. 

Beslutninger: Tiltrådt. 

 

Kim Rockhill (A), Kenneth Jensen (A) og Ole Søbæk (C) var ikke til stede. 

 

Bilag:  Bilag 1 - Lokalplanforslag 064 

 bilag 2 - miljøscreening kptillæg 004 og lp 064 

 

 

1932512.pdf
1932514.pdf
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Journal nr.: 

018720-2013 

Sag nr.  80 

 
 

Kommuneplantillæg 001 til kommune-
plan 2013-2025 for offentligt område 
og tankstation ved Skoven - endelig 
vedtagelse 

Lovgrundlag: Planloven 

Sagsfremstilling: Byrådet vedtog 27. november 2013, at et forslag til kommuneplantillæg nr. 1 

for rammeområde LL 6.1, Ved Gammel Kulhusvej skulle fremlægges i offentlig 

høring. 

Kommuneplantillægget har nu sammen med tilhørende lokalplanforslag 062 

for offentligt område og tankstation ved Skoven været offentliggjort i perioden 

fra 2. december 2013 til 27. januar 2014. 

Der er i offentlighedsperiode indkommet 2 henvendelser vedrørende planfor-

slagene, se hvidbogen. Henvendelserne har ikke givet anledning til ændringer 

i kommuneplanforslaget. 

Bevilling:  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 

Indstilling: Fagchefen for Plan, Vej og Miljø indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økono-

miudvalget og Byrådet anbefaler, at:  

1. Kommuneplantillægget godkendes endeligt. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Teknisk Udvalg, Onsdag den 12. februar 2014 

Anbefales. 

 

Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 19. februar 2014 

Anbefales. 
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Beslutninger: Tiltrådt. 

 

Kim Rockhill (A), Kenneth Jensen (A) og Ole Søbæk (C) var ikke til stede. 

 

Bilag:  KOMMUNEPLANTILÆG 001 - endelig udgave 

 Hvidbog 

 

 

1944191.pdf
1944658.pdf
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Journal nr.: 

015921-2013 

Sag nr.  81 

 
 

Lokalplan 062 for offentligt område og 
tankstation ved Skoven - endelig ved-
tagelse 

Lovgrundlag: Planloven 

Sagsfremstilling: Byrådet vedtog 27. november 2013, at et forslag til lokalplan 062 for et offent-

ligt område og tankstation ved Skoven skulle fremlægges i offentlig høring. 

Lokalplanforslaget har nu sammen med tilhørende kommuneplantillæg 001 

været offentliggjort i perioden fra 2. december 2013 til 27. januar 2014. 

Der er i offentlighedsperioden indkommet 2 henvendelser vedrørende lokal-

planforslaget, se hvidbogen. Henvendelserne har givet anledning til en rettelse 

af delområdeafgrænsningen mellem delområde B (tankstation) og delområde 

C (offentligt rasteområde for cyklister), således at den del af lokalplanområdet, 

hvor der er særlige drikkevandsinteresser ligger indenfor delområde C, hvor 

der ikke åbnes for anvendelse, der kan berøre drikkevandsinteresserne. 

Kommunen påtager sig ved ændringen af delområdeafgrænsningen en pligt til 

overtagelse af det areal, der overføres til offentlig anvendelse, såfremt ejer 

ønsker det. Der forventes ikke rejst overtagelseskrav umiddelbart. 

Bevilling: Ingen 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Vedtagelse af lokalplanen medfører som ovenfor nævnt pligt til overtagelse af 

et areal, såfremt ejer ønsker det.  

Indstilling: Fagchefen for Plan, Vej og Miljø indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økono-

miudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Lokalplanforslaget godkendes endeligt.  

Tidligere beslutninger: Beslutning i Teknisk Udvalg, Onsdag den 12. februar 2014 

Anbefales.  

 

Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 19. februar 2014 

Anbefales. 
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Beslutninger: Tiltrådt. 

 

Kim Rockhill (A), Kenneth Jensen (A) og Ole Søbæk (C) var ikke til stede. 

 

Bilag:  Hvidbog 

 lokalplan nr. 062 

 

 

1944658.pdf
1944652.pdf
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Journal nr.: 

000529-2014 

Sag nr.  82 

 
 

Ansøgning om pulje til løft af ældreom-
rådet 

Lovgrundlag: Lov om social service.  

Sagsfremstilling: Som en del af aftale om finanslov for 2014 blev der afsat en pulje på 1 mia. 

kr. til et permanent løft af indsatsen på det kommunale ældreområde. Pulje-

midlerne fordeles imellem kommunerne på baggrund af en objektiv forde-

lingsnøgle. Til Frederikssund Kommune er der reserveret 8,4 mio. kr. i 2014. 

I 2014 og 2015 udmøntes puljen gennem årlige ansøgningspuljer, hvorefter 

Social-, Børne- og Integrationsministeriet gør status på anvendelsen af midler-

ne. 

Udmøntningen sker på baggrund af ansøgninger fra kommunerne. Det er så-

ledes Frederikssund Kommune der vurderer, hvor der er behov for at styrke 

indsatsen ud fra lokale behov og prioriteringer. 

Af "Vejledning til ansøgning om støtte fra puljen til løft af ældreområdet" 

fremgår følgende temaer for ansøgningspuljens anvendelsesområde: 

 Styrket rehabiliterings- og genoptræningsindsats.  

 Bedre praktisk hjælp og personlig pleje.  

 Bedre forhold for de svageste ældre, for eksempel på plejehjem.  

Desuden peges der i vejledningen på, at der med fordel kan tages udgangs-

punkt i Ældrekommissionens og Hjemmehjælpskommissionens anbefalinger til, 

hvordan ældreområdet kan løftes.  

Ældre og Sundhed har udarbejdet udkast til ansøgning til puljen. I forslaget 

fokuseres på en styrket rehabiliterings- og genoptræningsindsats med henblik 

på, at borgerne kan udvikle og fastholde så højt funktionsniveau som muligt. 

Derudover foreslås en mulighed for hovedrengøring for borgere med både 

personlig og praktisk hjælp, ligesom fodterapeut og fokus på ernæring for de 

hjemmeboende borgere indgår.  

For at skabe bedre forhold for de svageste ældre foreslås konkrete investerin-

ger i de fysiske rammer, nye velfærdsteknologiske løsninger og kompetence-

udvikling af medarbejderne. Derudover indgår et øget serviceniveau for borge-

re med demens og deres pårørende, samt en frivillighedskoordinator til iværk-

sættelse af sociale aktiviteter for de hjemmeboende.  
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I arbejdet med ansøgningen foreslår Ældre og Sundhed, at en stor del af pul-

jen for 2014 anvendes til engangsudgifter, herunder opdatering af fysiske 

rammer og velfærdsteknologi. Dette skyldes dels at der er et konkret behov 

for disse investeringer, og dels, at der ikke kan ansættes medarbejdere for 

hele puljebeløbet på 8,4 mio. i 2014. Baggrunden er, at udgifterne til ansæt-

telser i 2014 kun skal honoreres i 8 måneder, hvorimod de i 2015 skal honore-

res for 12 måneder. I de tilfælde hvor Ældre og Sundhed foreslår ansættelser 

for puljemidlerne i 2014 skønnes der at være et konkret behov, og der er ta-

get højde for, hvordan lønudgifterne vil påvirke rammen fremover. 

Denne prioritering med mange engangsudgifter i 2014 betyder, at der vil være 

mulighed for at iværksætte yderligere initiativer i 2015. Som en del af proces-

sen i Ældre og Sundhed er der indkommet mange gode forslag fra medarbej-

dere, ledere og Ældrerådet, som kræver yderligere bearbejdning, men som 

kan medtages i ansøgning for 2015. 

Bevilling: Ingen.  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger. 

Indstilling: Ældre- og Sundhedschefen indstiller til Velfærdsudvalget, at: 

1. Forslag til ansøgning godkendes. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Velfærdsudvalget, Torsdag den 06. februar 2014 

Tina Tving Stauning (A) og Susanne Bettina Jørgensen (A) ønskede tilføjet: 

Klippekort, som kan bruges til ekstra ydelser efter eget frit valg, for eksempel 

til hovedrengøring, bad og anden personlig pleje, praktisk hjælp, ledsagelse til 

læge, tandlæge, frisør, briller, tøjkøb og lignende. 

 

Forslaget blev sat til afstemning. 

 

For stemte: Tina Tving Stauning (A) og Susanne Bettina Jørgensen (A). 

 

Imod stemte: Kasper Andersen (O), Emilie Tang (V), Jens Ross Andersen (V) 

og Morten Skovgaard (V). 

 

Kim Rockhill (A) undlod at stemme. 

 

Forslaget blev forkastet. 
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Forslag til ansøgning blev godkendt med følgende ændringer: 

- Fodterapeut udgår. 

- Frivillighedsområdet opprioriteres med yderligere ressourcer. 

- Træning af borgere med inkontinens indarbejdes i ansøgningen. 

 

Ældrerådets høringssvar, blev udleveret på udvalgets møde den 16. januar 

2014. 

 

Sagen sendes til orientering i Økonomiudvalget og Byrådet.  

 

Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 19. februar 2014 

Taget til efterretning. 

Beslutninger: Taget til efterretning. 

 

Kim Rockhill (A) og Kenneth Jensen (A) var ikke til stede. 

 

Bilag:  Forslag til ansøgning ældrepuljen 

 

 

1940259.pdf
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Journal nr.: 

023963-2013 

Sag nr.  83 

 
 

Turismestrategi – Vedtagelse af fokus-
områder for implementering af strate-
gien 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget behandlede på et udvalgsmøde den 2. 

december 2013 en ny turismestrategi for Frederikssund Kommune. Strategien 

blev endeligt vedtaget af Byrådet den 18. december 2013. 

 

Der skal nu udarbejdes en implementeringsplan for turismestrategien. Vækst-

udvalget skal i den forbindelse tage stilling til hvilke indsatsområder, der skal 

understøttes af kommunen.  

 

Administrationen anbefaler, at kommunen investerer i indsatser, der har et 

vækstpotentiale og et ambitionsniveau, der kan tiltrække investorer og fonde, 

og som kan føre til arbejdspladser i kommunen. 

 

Det er vigtigt i implementeringen af strategien at have den kommercielle vin-

kel for øje. Turismen skal markedsgøres, og det skal være interessant for in-

vestorer og fonde at være med.  

 

De indsatser kommunen understøtter bør endvidere ikke blot relateres til 

kommunens egen turismestrategi, men også til den nye nationale vækstplan 

for dansk turisme, som regeringen netop har lanceret. Det vurderes at give 

store muligheder for at opnå fondsstøtte, samarbejder på tværs af regioner og 

kommuner samt at kunne tiltrække investorer. 

 

Afsættet i den nationale strategi er, at turismeindsatsen skal skabe øget vækst 

og flere jobs, også til den kortuddannede del af befolkningen. Jobs, der ikke 

kan outsources. Det stemmer godt overens med kommunens turismestrategi, 

der har som overordnet mål for turismeudviklingen, at den skal skabe øget 

beskæftigelse og øget omsætning.  

 

I implementeringen af strategien er det derfor vigtigt, at indsatserne priorite-

res og fokuseres ud fra et vækstperspektiv.  

 

Administrationen har med afsæt i strategi og inspirationskatalog vurderet de 

indsamlede ideer ud fra deres vækstpotentiale samt behovet for kommunal 

medfinansiering. Hvis investorer og fonde skal støtte indsatsområderne øko-
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nomisk, forudsætter det, at vi som kommune er villige til at medfinansiere 

projekterne.  

 

Turismestrategien har en vision om, at kommunen skal være destinationen, 

hvor familier tager hen for at få aktive oplevelser med udgangspunkt i natu-

ren, kulturen og historien om vikingerne. 

 

På den baggrund foreslår administrationen, at Vækstudvalget anbefaler over 

Økonomiudvalget og Byrådet at understøtte flg. aktiviteter under de 3 indsats-

områder: 

Natur: Sejlerturismen 

 

Vikingerne: Vikingetemaet produktudvikles i et regionalt/nationalt og internati-

onalt turismeperspektiv 

 

Kultur: Kulturelle og historiske seværdigheder 

 

Isefjorden og Roskilde Fjord er oplagte til mange former for sejlads, mens 

vikingerne er et kendt brand. Begge områder har potentiale til endnu mere. 

Det skal der bygges videre på.  

 

Kendskabet skal endvidere udbredes til kommunens kulturelle og historiske 

seværdigheder endnu mere. Det kan bl.a. gøres ved at brande i samarbejde 

med f.eks. Kongernes Nordsjælland.  

 

Der er i inspirationskataloget en lang række spændende aktiviteter, som de 

lokale turismeaktører selv kan sætte i værk, der kan medvirke til at understøt-

te turismestrategiens mål. 

 

Derudover vil der være behov for en koordineret og prioriteret markedsfø-

ringsindsats samt fokus på at skabe de bedst mulige rammebetingelser. 

 

Administrationen vil nedsætte en implementeringsorganisation for turismestra-

tegien. Projektlederen for implementeringsorganisationen skal fungere som 

kontaktperson for interessenterne, koordinere turismeindsatsen og facilitere 

netværk 2 gange om året i tæt samarbejde med Frederikssund Erhverv. 

 

Når Byrådet har besluttet, hvilke indsatser vi som kommune skal understøtte, 

vil implementeringsorganisationen konkretisere indsatsområderne yderligere, 

og herunder opstille målbare mål, udarbejde oversigt over økonomi, samar-

bejdspartnere mv.  

 

Den vil endvidere undersøge, hvem der skal være ansvarlig for de enkelte 

aktiviteter, hvad økonomien til aktiviteterne forventes at være, og hvad der 

skal tænkes ind i budgettet for 2015. 
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Administrationen foreslår et tidsperspektiv for implementeringen på 4 - 8 år.  

Bevilling:  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Udgifter og indtægter afledt af turismestrategien bør indgå i arbejdet med 

budget 2015, såvel drifts- som anlægsaktiviteter.  

Indstilling: Direktøren for Teknik, Miljø og Erhverv indstiller, at Vækstudvalget over for 

Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at:  

1. Kommunen understøtter sejlerturismen, vikingetemaet samt de kultu-

relle og historiske seværdigheder 

2. Der udarbejdes en handlingsplan, gerne med inddragelse af kommer-

cielle turismeaktører, med forslag til konkrete handlinger, der indenfor 

de 3 områder kan fremme turismeudviklingen 

3. Planen har et tidsperspektiv på 4 – 8 år og fremlægges for Vækstud-

valget i maj 2014 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Vækstudvalget, Tirsdag den 04. februar 2014 

Anbefales, idet en vurdering af potentialerne i erhvervsturisme også indgår i 

analysen, og oplevelsesturisme skal være et gennemgående træk i udpegnin-

gen af konkrete projekter, 

 

Beslutning i Økonomiudvalget, Onsdag den 19. februar 2014 

Anbefales som indstillet af Vækstudvalget. 

 

Tina Tving Stauning (A) var ikke til stede. 

Beslutninger: For Økonomiudvalgets indstilling stemte Anne-Lise Kuhre (A), Jesper Witten-

burg (A), Kirsten Weiland (A), Lars Jepsen-Sølvhøj (A), Susanne Bettina Jør-

gensen (A), Tina Tving Stauning (A), Ole Søbæk (C), Tom Lysgaard (E), Poul 

Henrik Hedeboe (F), Kasper Andersen (O), Lars Thelander Bostrøm (O), Inge 

Messerschmidt (O), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V), Emilie Tang (V), Hans 

Andersen (V), Jens Ross Andersen (V), John Schmidt Andersen (V), Jørgen 

Bech (V), Jette Christensen (V) og Jørgen Olsen (V). 

 

Imod stemte Pelle Andersen-Harild (Ø). 

 

Indstillingen tiltrådt. 

 

Kim Rockhill (A) og Kenneth Jensen (A) var ikke til stede. 
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Bilag:  Vækstplan for dansk turisme 

 Godkendt turismestrategi endelig vedtaget af Byrådet d. 18.12.2013 

 

 

1933923.pdf
1897461.pdf
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Journal nr.: 

024294-2013 

Sag nr.  84 

 
 

Meddelelser 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling:  

Bevilling:  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

 

Indstilling:  

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Tina Tving Stauning (A) orienterede om ændringer i lovgivningen vedr. parke-

ring, hvilket indebærer, at parkering på fortove ikke er tilladt fra 1. marts 

2014. 

 

Kim Rockhill (A) og Kenneth Jensen (A) var ikke til stede. 

 

  

 

 


